
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljø- og fødevareministeren

Dato: 9. september 2015

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 136
Vil ministeren forud for besvarelsen af samrådsspørgsmål F og G besvare ne-
denstående spørgsmål eventuelt med inddragelse af bidrag fra sundhedsmini-
steren:
– Hvor mange mennesker bliver efter ministerens vurdering ramt af reduce-

ret fertilitet som følge af hormonforstyrrende stoffer?
– Hvor mange mennesker bliver efter ministerens vurdering ramt af alvorlige

sygdomme som følge af hormonforstyrrende stoffer?
– Mener ministeren, at det er i orden at så mange bliver ramt af reduceret

fertilitet og alvorlige sygdomme som følge af hormonforstyrrende stoffer?
– Hvad vil ministeren konkret gøre for at nedbringe antallet af personer, der

rammes af reduceret fertilitet og alvorlige sygdomme som følge af hormon-
forstyrrende stoffer?

– Hvad kan ministeren oplyse om hormonforstyrrende stoffers omkostninger
for samfundet?

– Hvad kan ministeren oplyse om det offentliges indsats for at øge vor viden
om hormonforstyrrende stoffer – herunder projekter startet i statslig regi de
seneste 10 år og deres finansiering?

– Hvilken rolle spiller denne viden i det internationale arbejde for at reducere
udsættelsen for hormonforstyrrende stoffer, herunder arbejdet med regule-
ringen af kemikalier i EU?

– Hvordan vil ministeren beskrive forskningsindsatsen vedrørende hormon-
forstyrrende stoffer på Rigshospitalet i international sammenhæng, herun-
der EDMaRC som fra 2015 modtager midler under finansloven – midler,
som ifølge presseforlydender nu fjernes som følge af regeringens anven-
delse af Venstres såkaldte ”grøn realisme”?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Pia Olsen Dyhr (SF).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på sfpiod@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

René Christensen
formand
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